
Spørgsmål 123

Kan ministeren oplyse, om lodserne vil være interesserede i at flytte til eller have station på Sprogø, 

hvis VTS blev flyttet til Sprogø?

Svar:

Farvandsvæsenet har – efter at have forelagt spørgsmålet for lodsformanden for Farvandslodseriet –

oplyst, at lodserne ikke er interesseret i at flytte til eller have station på Sprogø. Det er for 

lodstjenesten mest hensigtsmæssigt, at lodsstationerne placeres i havne, der ligger tæt ved 

lodspåsætningsstederne, hvor der er let adgang til gode samfærdselsmidler, samt hvor der er let 

adgang til brændstof og vedligeholdelse af lodsbåd. Sprogø opfylder ikke i tilstrækkelig grad disse 

kriterier.
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